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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji  Budżetu i Finansów oraz Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej 

w Więcborku, odbytego w dniu 20.12.2016r. 

 

Posiedzenie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 15:00 – 17:20. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

3. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

 

Posiedzeniu połączonych Komisji RM Przewodniczył p. Kazimierz Wilczyński – 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 

Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Przewodniczący Komisji powitał wszystkich zebranych i przypomniał porządek obrad 

spotkania, który obejmował: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał dotyczących gospodarowania mieniem Gminy. 

2. Przygotowanie planu pracy Komisji Rolnictwa /…/ na 2017 rok. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2016. 

4. Zaopiniowanie Projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 

2017. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Więcbork. 

7. Ustalenie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na 2017 rok. 

8. Sprawy różne. 

 

 Do powyższego nie wniesiono zmian. 

 

Obecnych 12 radnych 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

 

Jako pierwszy głos zabrał Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk, który zreferował 

projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem gminnym. 

 

a) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zakrzewek 

b) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Frydrychowo 
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c) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Dalkowo. 

 

Projekty stanowią trzy ostatnie Plany Odnowy sołectw Gminy Więcbork. Akty zawierają 

analogiczne informacje do tych, które pojawiły się w uchwałach podjętych na poprzednich 

sesjach Rady Miejskiej tj. informację o sołectwach, ich historii, położeniu, mieszkańcach,  

o radzie sołeckiej, o zasobach we wsi wraz z klasyfikacją dotycząca znaczenia tych zasobów. 

Poza tym informację o słabych i mocnych stronach danego sołectwa oraz wymienione są 

inwestycje, które sołtysi wraz z mieszkańcami chcieliby zrealizować na terenie tych sołectw. 

dokumenty przygotowane zostały we współpracy z sołtysami i mieszkańcami poszczególnych 

sołectw. Do każdego planu jest też pozytywna opinia sołectwa o jego przyjęciu. Plany te 

zwierają Uczestnicy zebrań sołeckich wypełnili przygotowane prze Referat Inwestycji /…/ 

UM ankiety, jak również mieli prawo wglądu do dokumentu i wypowiedzenia się w ich 

temacie. Omawiane dokumenty są elementem niezbędnym do aplikowania o środki 

zewnętrzne w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich /PROW/. Oznacza to, że  

w momencie złożenia wniosku o dofinansowanie jakiejś inwestycji, która wykonywana 

będzie na terenie sołectwa, wymagane będzie załączenie do niego Planu Odnowy danego 

sołectwa. 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

Obecnych 12 radnych 

 

Planu Odnowy Miejscowości Zakrzewek 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Planu Odnowy Miejscowości Frydrychowo 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Planu Odnowy Miejscowości Dalkowo 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

  

d) w sprawie w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu w rejonie ulicy Powstańców Wielkopolskich 

działki nr 158/7, 158/10 i 158/11 w Więcborku, gmina Więcbork. 

 

O przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (Dz. U. 2016r. poz. 778 z późn. zm.) rozstrzyga rada gminy w drodze 

uchwały. Uchwała Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu w rejonie ulicy Powstańców 

Wielkopolskich działki nr 158/7, 158/10 i 158/11 w Więcborku rozpocznie tryb 

formalnoprawny sporządzenia planu, stosownie do zapisów powołanej wcześniej ustawy. 

Podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia planu miejscowego, zgodnie z art. 14 ust. 

5 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, zostało 

poprzedzone szeregiem analiz m.in. o charakterze funkcjonalnym, przestrzennym  
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i terenowo prawnym, które potwierdzają zasadność przystąpienia do sporządzenia w/w planu. 

Ponadto stwierdza się, że dokonano analizę dotyczącą stopnia zgodności przewidywanych 

rozwiązań planu miejscowego z ustaleniami Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Więcbork. W związku z powyższym wywołanie 

niniejszej uchwały jest uzasadnione. Obecnie istnieje tam miejscowy plan zagospodarowania 

pod zabudowę typowo turystyczną i hippikę ale z uwagi na brak zainteresowania 

inwestowana w ww. formy na tym terenie Gmina chce przystąpić do zmiany 

zagospodarowania na mieszkalnictwo jednorodzinne z możliwość prowadzenia usług 

nieuciążliwych. 

 

e) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulicy Brzozowej działki nr 58, 59, 62, 63 i 64 w Więcborku, 

gmina Więcbork. 

 

O przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (Dz. U. 2016r.poz. 778 z późn. zm.) rozstrzyga rada gminy w drodze 

uchwały. Uchwała Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Brzozowej działki 

nr 58, 59, 62, 63 i 64 w Więcborku, rozpocznie tryb formalnoprawny sporządzenia planu, 

stosownie do zapisów powołanej wcześniej ustawy. Podjęcie uchwały  o przystąpieniu do 

sporządzenia planu miejscowego, zgodnie z art. 14 ust. 5 ustawy z dnia 27 marca2003r.  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, zostało poprzedzone szeregiem analiz 

m.in. o charakterze funkcjonalnym, przestrzennym i terenowo prawnym, które 

potwierdzają zasadność przystąpienia do sporządzenia w/w planu. Ponadto stwierdza się, 

że dokonano analizę dotyczącą stopnia zgodności przewidywanych rozwiązań planu 

miejscowego z ustaleniami Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 

Przestrzennego Gminy Więcbork. W związku z powyższym wywołanie niniejszej 

uchwały jest uzasadnione. 
 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński  zastanawiał się, czy w przypadku atrakcyjnej działki nad 

jeziorem nie warto byłoby przeznaczyć ją pod budownictwo bloków mieszkalnych w ramach 

planowanej nowej polityki mieszkaniowej Państwa. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że wspólnie z członkami Komisja Rolnictwa /…/ oglądał 

tą działkę  i wówczas zdecydowano o przeznaczeniu jej pod mieszkalnictwo jednorodzinne. 

Tą też opcję podtrzymuje w dniu dzisiejszym. Gmina dysponuje terenami pod budownictwo 

wielorodzinne i w tej chwili trwa procedura podziału geodezyjnego. Są też potencjalni 

zainteresowani inwestorzy, zatem nie ma potrzeby wyznaczania dodatkowych gruntów na cel, 

o którym mówi radny. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 13 radnych /skład uzupełniła radna Beata Kopta/ 

 

 dla terenu w rejonie ulicy Powstańców Wielkopolskich działki nr 158/7, 158/10 i 158/11 

w Więcborku, gmina Więcbork. 
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Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 w rejonie ulicy Brzozowej działki nr 58, 59, 62, 63 i 64 w Więcborku, gmina Więcbork. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

f) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Jastrzębcu. 

 

Sprzedaż działki oznaczonej numerem geodezyjnymi 92 obręb Jastrzębiec nastąpi  

w trybie bezprzetargowym. Nieruchomość poprawi warunki zagospodarowania 

nieruchomości przyległej oznaczonej numerem 96/1. Z uwagi na częściową zabudowę 

nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży oraz w celu umożliwienia uregulowania stanu 

prawnego budynku zlokalizowanego częściowo na działce 92 oraz częściowo na działce 96/1 

zasadna jest sprzedaż w trybie art. 37 ust. 2. pkt 6. Rada Miejska w Więcborku Uchwałą nr 

XXIII/148/2016 z dnia 29 września 2016r. wyraziła zgodę na sprzedaż przedmiotowej 

nieruchomości jednakże w toku czynności przygotowawczych do sprzedaży stwierdzono, iż 

nieruchomość jest większa, niż wskazują na to dane z rejestru gruntów. Geodeta sporządził 

wykaz zmian danych ewidencyjnych dotyczących działki 92, na podstawie którego dokonano 

zmiany powierzchni nieruchomości z 0.0100 ha na 0.0144 ha. Zatem zaistniała konieczność 

zmiany uchwały, w której wskazana była powierzchnia działki. Wpływ ze sprzedaży 

przyczyni się do realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku 

komunalnego. Z uwagi na złożony wniosek w sprawie nabycia prawa własności do 

przedmiotowej działki zasadne jest podjęcie uchwały umożliwiającej sprzedaż. Wycena 

nieruchomości to kwota 5.000,00 zł. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

g) w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Więcbork.  

 

Zgodnie z art. 13 ust.1 ustawy o gospodarce nieruchomościami możliwe jest obciążanie 

nieruchomości komunalnych nieograniczonym prawem rzeczowym. Jednak zgodnie z art. 18 

ust.2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym do czasu ustalenia 

ogólnych zasad obciążania nieruchomości gminnych Burmistrz może dokonywać tych 

czynności po uprzedniej zgodzie Rady Gminy. Ponadto zgodnie z Kodeksem cywilnym Dział 

III, Rozdział III „Służebność przesyłu” (art.30513054) nieruchomość można obciążyć na 

rzecz przedsiębiorcy, który zamierza wybudować lub którego własność stanowią urządzenia, 

o którym mowa w art. 49 § 1 (do doprowadzania i odprowadzania wody, płynów, pary, gazu, 

prądu elektrycznego oraz podobnych), prawem polegającym na tym, że może on korzystać  

w oznaczonym zakresie z nieruchomości obciążonej, zgodnie z przeznaczeniem tych 

urządzeń (służebność przesyłu). W związku z budową farmy fotowoltaicznej i koniecznością 

zapewnienia niezbędnej infrastruktury technicznej konieczne jest ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Więcbork. Forma wynagrodzenia za 

służebność zostanie ustalona Zarządzeniem Burmistrza. Po rozmowach z Firmą Gmina doszła 

do porozumienia, że będzie to jednorazowa opłata w wysokości 1.000,00 zł. 
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Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak pytał, czy w akcie notarialnym zabezpieczone będą interesy Gminy  

tj. czy Firma przywróci teren do pierwotnego stanu w momencie kiedy dokona zamierzonej 

inwestycji, czy kiedy zajdzie konieczność dokonania jakiś napraw. 

 

Pan Bąk odpowiedział, że służebność daje możliwość wejścia w pas drogowy   

i dokonywania tam niezbędnych napraw. 

 

Radny Antczak był również, czy farma fotowoltaiczna będzie ogrodzona. 

 

Tego nie powiem, nie pamiętam – odpowiedział p. Bąk. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 13 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

  

 

W tej części posiedzenia poruszona została również kwestia dotycząca budowy ścieżki 

rowerowej wokół jeziora Więcborskiego i zawiązanej z nią wykupem działki należącej do 

osoby prywatnej p. Dariusza Stypa. Zagadnienie przedstawił Burmistrz Więcborka. 

 

Burmistrz Więcborka przypomniał, że temat ścieżki rowerowej wokół jeziora 

Więcborskiego poruszany był już wcześniej. Wówczas też mówił, że temat jest ciężki  

w realizacji, chociażby z uwagi na prawo własności gruntów, po których ścieżka miałaby 

przebiegać. Część gruntów pomiędzy tama, a ulicą 28 Stycznia należy do osoby prywatnej  

p. Stypy, który zgłosił się do Gminy z propozycją sprzedaży przedmiotowej nieruchomości. 

Właściciel zlecił też wykonanie operatu szacunkowego według którego koszt nieruchomości 

wynosi 75.000,00 zł. Powierzchnia działki wynosi 8.600m². Operat przedstawiony został 

rzeczoznawcy pracującemu na rzecz Gminy i ten nie wniósł żadnych uwag. Gminie dla 

realizacji inwestycji wystarczyłaby jedynie ścieżka ale wytyczenie jedynie takiego fragmentu 

nie będzie interesowało właściciela gruntu. Propozycją właściciela jest, aby Gmina wykupiła 

cały grunt ale tak jak wspominał wcześniej, Gmina nie ma takich środków w budżecie, gdyż 

na taki cel w projekcie znalazła się kwota 50.000,00 zł. Do rozważenia pozostaje również 

opcja np. oddanie w zamian za przedmiotowy grunt działki na Osiedlu Piastowskim  

i dopłacenie różnicy wartości gruntów. Temat jest podejmowany, gdyż Burmistrz chciałby 

poznać opinie radnych. 

 

Radny Andrzej Wenda  pytał, czy jest to jedyny grunt, który umożliwi przejście dookoła 

jeziora. 

 

Pan Bąk powiedział, że innej możliwości nie ma. Pozostanie jedynie przejście koleją.  

 

Burmistrz Więcborka uzupełnił, że jeżeli chodzi o pozostałe grunty, to w grę wchodzą 

jeszcze grunty leśne. Natomiast prywatne grunty, to tylko te o których była mowa. 

 

Radna Anna Łańska z uwagi na wątpliwości co do tego, czy grunt ten zostanie 

wykorzystany i biegnie w pasie drogi/ścieżki zaproponowała, by wpierw wykonano 
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wznowienie granic. Zdaniem radnej jeżeli grunt biegnie w granicach ścieżki, to trzeba to 

kupić, gdyż właściciel może to sobie w pewnym momencie zagrodzić i tyle. Jeżeli będzie taka 

możliwość, żeby w ramach kwoty 75.000,00 zł zaoferować jedną działkę na Osiedlu 

Piastowskim i resztę dopłacić np. w dwóch ratach, w dwóch ratach. Należałoby te kwestie 

negocjować. Istotne byłoby również wykonanie wznowienia granic, więc radna prosiła, by na 

kolejną Komisję Rolnictwa /…/ p. Bąk przygotował koszt zlecenia takiej czynności. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że przywołał temat ścieżki, po to by radnym 

przypomnieć, kiedy się on pojawił, choć przewijał się on też dużo wcześniej z opcją 

dzierżawy zaproponowana przez właścicieli. Ta propozycja właściciela gruntu nie została 

przyjęta. Ścieżka miała być budowana ze środków, jakie Gmina mogłaby pozyskać  

z Lokalnej Grupy Rybackiej  ale temat upadł z dwóch względów tj. Prawa własności gruntów 

oraz faktu, że za samą dokumentację żądano kwoty 70.000,00 zł. Jeżeli zadanie byłoby 

realizowane będzie wykonywane we własnym zakresie w miarę posiadanych środków,  

a Referat Inwestycji jest w stanie przygotować dokumentację, która na taką opcję by 

pozwoliła. Burmistrz zastrzegł również, że sam wykup nie jest równoznaczny z rozpoczęcie 

budowy ścieżki, a temat wywołany został miedzy innymi dlatego, aby uniknąć sytuacji, że 

właściciel zagrodzi teren pozostawiając jedynie wąskie przejście.  

 

Przewodniczący Komisji optował za zaproponowaniem właścicielowi działki przy jeziorze 

dwóch działek i ewentualnie dopłacie do pełnej wartości. 

 

Radny Antczak uważał, że ważniejsze jest w pierwszej kolejności doprowadzenie do 

właściwego stanu używalności drogi do plaży miejskiej. Wpierw należałoby załatwić tą 

sprawę, a dopiero potem zając się ścieżką. 

 

Radna Anna Łańska proponowała, by Burmistrz negocjował przejęcie gruntu przy jeziorze 

w zamian za przekazanie jednej działki na Osiedlu Piastowskim i dopłatę do pełnej wartości. 

 

Przewodniczący Komisji rozpoczął głosowanie pytając kto z radnych jest za tym, by 

Burmistrz negocjował warunki zakupu działki.  

 

Obecnych 13 radnych 

 

Za wnioskiem głosowało - 11 radnych 

Przeciwnych   - 2 radnych 

 

Kolejną przedstawioną przez Burmistrza sprawą był wniosek Dyrektora Krajeńskiego 

Parku Krajobrazowego  dotyczący możliwości przekazania przez Gminę Więcbork 

budynku starej remizy przy ulicy Strzeleckiej na przyszłą siedzibę KPK. 

 

Burmistrz Więcborka mówił, że od wielu lat trwa proces decyzyjny odnośnie dyrektora 

KPK oraz lokalizacji siedziby KPK. W miesiącu grudniu odbyły się dwa spotkania dotyczące 

tematu siedziby KPK. Na pierwszym spotkaniu obecna była Członek Zarządu Województwa 

Kuj. - Pom. p. Jędrzejewska, drugie spotkanie odbyło się z Marszałkiem Województwa Kuj. 

Pom. p. Całbeckim. Pani Jędrzejewska poinformowała, że na spotkaniu Zarządu zapadła 

decyzja, że siedzibą KPK pozostaje Więcbork, dlatego przyjechała ona raz jeszcze żeby 

zobaczyć miejsca, które były wcześniej proponowane. Ostatecznie zdecydowano, że najlepszą 

lokalizacją na siedzibę oraz cześć dydaktyczno-edukacyjną będzie część działki na której 

zlokalizowana jest stara remiza /działka przy jeziorze na przeciwko obecnej Remizy 
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Strażackiej/. Budynek oraz teren wokół miałby zostać rozbudowany i zaadaptowany na 

potrzeby KPK. W związku z powyższy pojawiło się pisemny wniosek o rozważenie 

nieodpłatnego przekazania przez Gminę Więcbork ww. działki na realizację tegoż 

zamierzenia.  Z wcześniejszych zapewnień Dyrektora Parku wynika, że jeżeli decyzja Rady 

względem przekazania działki będzie pozytywna, Marszałek planuje rozpocząć inwestycje 

jeszcze w 2017 roku, a najpóźniej w 2018 zakończyć. Do końca maja 2017r. ma zostać 

przygotowana pełna dokumentacja, która pozwoli aplikować o środki zewnętrzne na 

realizację zadania.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał, jaka jest opinia Burmistrza w tej sprawie.  

 

Burmistrza Więcborka przekazał, że uważa, iż uchwała w sprawie przekazania powinna 

zostać podjęta. Nie wyobraża sobie jednak, żeby przekazać grunt, a nie mieć pewności, że 

zacznie się tam coś dziać. Jeżeli w akcie zapisany zostanie cel dla jakiego przekazana zostanie 

działka nie ma możliwości innego jej przeznaczenia. Poza tym warto byłoby zdaniem 

Burmistrza wpisać także, aby inwestycja zrealizowana została najpóźniej do końca 2018 roku, 

by budynek ten nie stał pusty i nie straszył. W tej chwili obiekt w sezonie jest dzierżawiony  

i umowa zakłada trwałość bodajże do marca/kwietnia 2019r. ale sytuacja została już 

przedstawiona dzierżawcy i ustalenia są takie, że gdyby działka została przekazana 

przyszłoroczny sezon działalność mogłaby być jeszcze prowadzona. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Antczak przypomniał, że w pierwszej wersji zainteresowanie dotyczyło budynku 

kościoła ewangelickiego teraz opcja jest zupełnie inna. Jego zdaniem wpierw należałoby 

ustalić jaka jest wartość działki, na której znajduje się budynek starej remizy i to, czy jeżeli 

Gmina przekaże działkę za jakiś czas nie okaże się, że gmina musi dołożyć do inwestycji. Jest 

to duża działka nad samym jeziorem, wiec według niego jest ona sporo warta.  

 

Radna Łańska pytała z kolei, czy możliwe jest uzyskanie od Marszałka 

promesy/przyrzeczenia, które stanowiłoby zabezpieczenie. 

 

Radny Władysław Rembelski stwierdził, że takie zabezpieczenie nic nie da. Powiat 

notarialnie przekazał działkę w Sypniewie na cel ośrodka szkoleniowego i już to upadło. 

Ponieważ w akcie notarialnym zaznaczone było, że przekazanie następuje na konkretny cel, 

Marszałek będzie musiał tą działkę zwrócić. W przypadku działki w Więcborku również 

należy zabezpieczyć te kwestie w akcie notarialnym i nie ma potrzeby uzyskiwania promesy, 

czy przyrzeczenia. Idealnie byłoby, jeżeli jeszcze udałoby się w akcie zawrzeć klauzulę  

o wykonaniu robót do końca 2018 roku. 

 

Radny Piłka podał, że swego czasu pojawili się zainteresowani zagospodarowaniem budynku 

kościoła przy ulicy Rybackiej. Cz w związku z tym, że Marszałek wykluczył ta lokalizację na 

siedzibę KPK jest jakiś inny pomysł na ten budynek. 

 

Losy tego budynku leżą mi bardzo na sercu. Piękny obiekt ale można powiedzieć śmiało, że 

wymagający wielomilionowych nakładów – mówił Burmistrz. Dodał też, że obiekt bardzo 

podobał się Marszałkowi ale ostatecznie to właśnie spory nakład środków niezbędny do 

zaadaptowania budynku, zdecydował o zmianie potencjalnej lokalizacji siedziby KPK.  

Pamięta też o kilku zainteresowanych kościołem podmiotach, w tym Krajeńskim 

Stowarzyszeniu Kulturalnym, które starało się o środki zewnętrzne na modernizację budowli. 
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Na dzień dzisiejszy pomysłów na zagospodarowanie obiektu byłoby wiele ale nie ma skąd 

wziąć na ten cel środków. 

 

Radny Wojciech Janicki wskazał, że z dojścia do jeziora przez działkę o której mowa 

korzysta Straż. Czy przekazanie działki nie spowoduje, że będą z tym trudności. 

 

Straż rzeczywiście korzysta ale nie jest to jedyne miejsce z którego mogą korzystać. Dzielenie 

działki nie wchodzi w grę, można jedynie rozmawiać o możliwości pozostawienia tego jako 

dostępne dla OSP – powiedział Burmistrz Więcborka. 

 

Radny Henryk Szwochert uważał, że jeżeli jest wola utrzymania siedziby KPK na terenie 

Więcborka, to niestety działkę trzeba przekazać. Niemniej przy przekazywaniu należy 

zabezpieczyć interesy Gminy i uzyskać jakieś gwarancje. 

 

Burmistrz Więcborka wskazał, że wielokrotnie rozmawiano o przedmiotowej działce. 

Działka jest ładna i atrakcyjnie położona ale oprócz sezonu letniego nic tam się nie dzieje. 

Nie można też powiedzieć, aby teren ten był ozdobą miasta. Wyraził nadzieję, że jeżeli 

powstanie tam siedziba KPK z funkcją dydaktyczną teren będzie atrakcyjny i będzie tętnił 

życiem. 

 

Przewodniczący Komisji  uznał, że być może przekazanie tej działki ułatwi pozyskanie od 

Marszałka środków na modernizację drogi dojazdowej do plaży miejskiej. 

 

Radny Antczak stwierdził, że od Marszałka trudno jest jakieś środki pozyskać. Wiele się 

obiecuje, tak było w przypadku np. ścieżki rowerowej i nowego asfaltu z Wiela skrzyżowania 

przy wjeździe do Więcborka. Osobiście szkoda mu tej działki na przekazanie jej 

Marszałkowi. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję przechodząc do wydania opinii. Zapytał radnych 

kto z nich jest za przygotowaniem projektu uchwały w sprawie przekazania działki na 

siedzibę KPK. 

 

Obecnych 13 radnych. 

 

Za wnioskiem głosowało - 12 radnych 

Przeciwny    - 1 radny 

 

Następnie Skarbnik Gminy Więcbork przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru. 

 

Projekt wprowadza zmianę polegającą na doprecyzowaniu w §2  uchwały wywołanej na 

poprzedniej sesji osoby pobierającej opłaty tj. dzierżawcy targowiska miejskiego. Po korekcie 

ww. paragraf otrzymuje brzmienie: 

„§2. Uiszczenie opłaty targowej następuje na targowisku w dniu sprzedaży gotówką za 

pokwitowaniem u inkasenta, na którego wyznacza się gospodarza targowiska Pana Roberta 

Tomaszewskiego zamieszkałego w Więcborku. Za pobór opłaty targowej przysługuje 

inkasentowi wynagrodzenie w wysokości 13 % pobranej opłaty.” 
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Pytań nie było. 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia jednogłośnie pozytywna 

 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ przedstawił projekt planu 

pracy Komisji na rok 2017. 

 

Plan pracy przyjęto bez uwag. Stanowi on załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu / do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Przewodniczący Komisji oddal głos Skarbnik Gminy Więcbork, która omówiła uchwały 

finansowe: 

 

 

a)  w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2016, 

 

1. Zmiany w planie dochodów  budżetowych dokonano na podstawie pisma Ministra 

Rozwoju i Finansów nr ST5.4750.422.2016.25g z dnia 28 listopada 2016 r. 

zwiększającego ze środków rezerwy oświatowej plan subwencji ogólnej o kwotę 20.000 zł. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.1.3120.3.100.2016 z dnia 13 grudnia 2016 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85212 o kwotę 44.704,00 zł z 

przeznaczeniem na sfinansowanie zobowiązań wymagalnych Skarbu Państwa z tytułu 

realizacji ustawy o świadczeniach rodzinnych, ustawy o pomocy osobom uprawnionym do 

alimentów, ustawy o ustalaniu i wypłacie zasiłków dla opiekunów oraz z tytułu opłacania 

składki emerytalnej i rentowej z ubezpieczenia społecznego za osoby pobierające niektóre 

świadczenia rodzinne i zasiłki dla opiekunów. W planie finansowym wydatków budżetu 

zmiany ujęte zostały w §3110, §4010 i §4110. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.1.3120.3.100.2016 z dnia 13 grudnia 2016 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 85214 o kwotę 6.000,00 zł z 

przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych w części gwarantowanej 

z budżetu państwa, zgodnie z postanowieniami art. 147 ust. 7 ustawy z dnia 12 marca 2004 

r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2016 r. poz. 930 z późn. zm.) W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3110. 

4. Zwiększa się planu finansowy dochodów w rozdz. 80114 o kwotę 950,00 zł w wyniku 

wpływu kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika. 

5. Zwiększa się plan dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 80195 o kwotę 40.405,00 

zł na podstawie umowy nr 99/M/2016 z dnia 30 marca 2016 r. dotyczącej dofinansowania 

pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników. 

6. Zmniejsza się plan dochodów (§2460) i wydatków budżetowych (§4300) w rozdz. 90019 o 

kwotę 16.923,00 zł w związku ze zrealizowanym zadaniem pn.: „Demontaż, transport i 

unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork". 

Zmniejszenie wynika z rozliczenia w/w zadania w oparciu o faktyczną ilość 

zdemontowanego azbestu. 

7. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 70005§0690 o kwotę 2.000,00 zł (wpływ odpłatności za przygotowanie 

dokumentacji do sprzedaży nieruchomości na rzecz najemców), 



10 
 

 70005§0750 o kwotę 30.000,00 zł (wpływ z opłat z najmu i dzierżawy składników 

majątkowych), 

 70005§0770 o kwotę 58.000,00 zł (wpływy z tytułu sprzedaży mienia komunalnego), 

 70005§0920 o kwotę 175,00 zł (wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłat za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 

 75011§2360 o kwotę  13,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 75023§0690 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z tytułu zwrotu kosztów upomnień), 

 75023 §0970 o kwotę 500,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

 75615§0320 O kwotę 6.600,00 zł (wpływy z podatku rolnego od osób prawnych), 

 75615§0330 o kwotę 25.000,00 zł i 75616§0330 o kwotę 2.400,00 zł (wpływy z 

podatku leśnego odpowiednio od osób prawnych i osób fizycznych), 

 75616§0310 o kwotę 135.000,00 zł (wpływy z podatku od nieruchomości od osób 

fizycznych), 

 75616§0360 o kwotę 700,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

 75616§0500 o kwotę 8.300,00 zł (wpływy z podatku od czynności 

cywilnoprawnych),  

 75621 §0020 o kwotę 5.000,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób 

prawnych), 

 

 75814§0920 o kwotę 3.200,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 80101 §0750 o kwotę 630,00 zł (wpływ z opłat z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

 80101§0970 o kwotę 670,00 zł i 80104§0970 o kwotę 50,00 zł (wpływy z dochodów 

różnych), 

 80110§0690 o kwotę 50,00 zł (wpływy z różnych opłat - za duplikaty dokumentów), 

 80113 §0830 o kwotę l .000,00 zł (wpływy z usług najmu autokaru szkolnego), 

 85202§0970 o kwotę 600,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt 

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 85212§2360 o kwotę 1.430,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z 

zakresu administracji rządowej), 

 85219§0970 o kwotę 300,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

 90001 §0830 o kwotę 400,00 zł (wpływ środków finansowych z tytułu świadczonej 

dla ZGK Sp. z o.o. usługi przesyłu ścieków i wody), 

 90002§0910 o kwotę 150,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). 

 90019§0690 o kwotę 800,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska).  

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie 

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

8. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 01095§0750 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z dzierżawy terenów łowieckich), 

 70005§0760 o kwotę 200,00 zł (wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 

 75615§0340 o kwotę 54,00 zł (wpływy z podatku od środków transportowych), 

 75616§0370 o kwotę 200,00 zł (wpływy z opłaty od posiadania psów), 

 75618§0410 o kwotę 10.000,00 zł (wpływy z opłaty skarbowej), 
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 75618§0490 o kwotę 6.760,00 zł (wpływy z opłaty adiacenckiej), 

 80101 §0690 o kwotę 228,00 zł (wpływy z opłat różnych), 

 85219§083O o kwotę 15.974,00 zł (wpływy z usług - odpłatność za usługi 

opiekuńcze), 

 85220§0830 o kwotę 1.446,00 zł (wpływy z usług - odpłatność za pobyt 

mieszkaniach chronionych), 

 85295§0690 o kwotę 12.587,00 zł (wpływ refundacji za organizowane prace 

społecznie użyteczne).  

Weryfikacja powyższych planów finansowych nastąpiła w oparciu o analizę ich 

wykonania do końca XI 2016 r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym ich 

wykonaniu w m-cu grudniu br. stwierdza się, iż konieczna jest korekta. 

 

9. W rozdz. 60016 w §4210 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 74.000,00 zł 

z przeznaczeniem na zakup materiałów drogowych na poprawę przejezdności dróg 

gminnych. 

10. W rozdziale 60095 w §4010 i §4110 zwiększa się plan finansowy wydatków o łączną 

kwotę 26.000,00 zł z przeznaczeniem na utrzymanie  dotychczasowego poziomu 

zatrudnienia pracowników w ramach prac interwencyjnych niezbędnych do wykonania 

zaplanowanych prac remontowo-brukarskich w Gminie. 

11. W rozdz. 70005 zwiększa się plan finansowy wydatków: 

 

 w §4400 o kwotę 2.000,00 zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na 

regulowanie zobowiązań z tytułu zarządzania lokalami stanowiącymi własność 

Gminy Więcbork. 

 w §4590 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 27.000,00 zł z 

przeznaczeniem na wypłatę odszkodowania tytułem całkowitego i ostatecznego 

zaspokojenia roszczeń w zakresie bezumownego korzystania przez Gminę Więcbork 

w latach 2006-2010 z nieruchomości w Więcborku przy ul. Kościuszki 3. 

 

12. W rozdz. 75011 dokonuje się przesunięć pomiędzy poszczególnymi paragrafami w 

ramach aktualizacji wydatków celem ich efektywniejszego wykorzystania. 

13. W rozdz. 75023 w §6060 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne o wartości 

10.000,00 zł pn.: „Zakup oprogramowania „Rejestr VAT" - System ewidencji zakupu, 

sprzedaży, fakturowania i VAT. 

14. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziałach: 60016, 60095, 75011, 75023, 75095, 

90002, 92695 w §4440 na łączną kwotę 544,35 zł. Zmiana wynika z ostatecznego 

rozliczenia odpisu na ZFŚS. 

15. W dziale 801 dokonano zmian w planie finansowym wydatków bieżących w 

placówkach oświatowych aby zapewnić ich prawidłowe funkcjonowanie. 

16. W rozdz. 85154, w części dotyczącej świetlicy środowiskowej oszczędności z zakupu 

energii cieplnej przeznacza się na zakup art. remontowych (płytki, kleje) oraz art. 

edukacyjne do terapii. 

17. W rozdz. 90015 zwiększa się plan finansowy w §4270 o kwotę 29.000,00 zł w celu 

sfinansowania kosztów naprawy i wymiany opraw świetlnych w związku ze 

zwiększoną ilością awarii spowodowanych warunkami atmosferycznymi. 

18. Zmniejsza się plan finansowy w wydatkach majątkowych w następujących 

przedsięwzięciach: 
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 „Budowa sieci wodociągowej we wsi Runowo Kraj." o kwotę 2.454,00 zł, 

 „Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku 

gospodarczego przy UM w Więcborku na świetlicę dziennego pobytu oraz 

pomieszczenia socjalne (dokumentacja techniczna)" o kwotę 11.000,00 zł, 

 „Budowa oświetlenia ulicznego na Osiedlu Piastowskim w Więcborku" o kwotę 

28.000,00 zł, 

 „Przebudowa budynku WDK w Sypnie wie wraz z budową infrastruktury 

towarzyszącej (dokumentacja techniczna)" - o kwotę 24.000 zł. 

W powyższych zadaniach wyłonienie wykonawcy zadania skutkuje mniejszymi 

wydatkami na realizację zadania. Powstałe oszczędności przeznacza się zmniejszenie 

deficytu. 

 „Budowa oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy Gdańskiej w Więcborku" o kwotę 

25.000,00 zł -wykonanie tego zadania zostaje przesunięte na rok 2017 (stosowne 

zmiany w budżecie zostaną wprowadzone w trakcie roku aby zapewnić jego 

terminową realizację). 

19. Zmniejsza się plan finansowy w wydatkach bieżących w następujących rozdziałach i 

paragrafach: 

 60016§4260 o kwotę 700,00 zł (wydatki związane z zakupem energii do 

przepompowni kanalizacji deszczowej), 

 70005§4260 o kwotę 2.000,00 zł i §4610 o kwotę 6.000,00 zł (wydatki na zakup 

energii do budynku po przedszkolu w Runowie Kraj. oraz wydatki na pokrycie 

kosztów postępowań sądowych związanych z gospodarowaniem nieruchomościami), 

 70095§4300 o kwotę 7.000,00 zł (wydatki związane z wypłatą odszkodowań dla 

właścicieli lokali z tytułu niedostarczenia lokalu socjalnego eksmitowanym 

lokatorom), 

 71004§4300 o kwotę 22.400,00 zł (wydatki związane z zakupem usług odnośnie 

planów zagospodarowania przestrzennego), 

 71012§4300 o kwotę 1.000,00 zł (wydatki związane z zakupem usług 

geodezyjnych), 

 71095§4210, 4260 i 4300 o łączną kwotę 4.500,00 zł (wydatki związane z 

utrzymaniem targowiska miejskiego), 

 75023 §4170, 4270, 4280 i 4700 o łączną kwotę 16.500,00 zł (wydatki związane z 

utrzymaniem urzędu miejskiego), 

 75095§4170 i 4610 o łączną kwotę 1.500,00 zł (wydatki związane z pozostałą 

działalnością administracyjną), 

 75412§4260 i 4430 o łączną kwotę 8.900,00 zł (wydatki związane z utrzymaniem 

ochotniczych straży pożarnych), 

 75702§8110 o kwotę 50.000,00 zł (wydatki związane z obsługą długu - utrzymujące 

się niskie stopy procentowe skutkują wypracowaniem oszczędności), 

 85195§4300 o kwotę 4.340,00 zł (wydatki na realizację gminnego programu ochrony 

zdrowia psychicznego, 

 85202§4330 o kwotę 31.000,00 zł (wydatki związane z zakupem usług związanych z 

pobytem mieszkańców gminy w domu pomocy społecznej), 

 85206§4010 o kwotę 48.926,82 zł (wydatki związane z wynagrodzeniami asystentów 

rodziny), 

 85215§3110 o kwotę 40.000,00 zł (wydatki dotyczące wypłaty dodatków 
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mieszkaniowych - liczba osób uprawnionych jest w tym roku mniejsza zatem i 

wartość wypłaconych świadczeń jest niższa), 

 85220§4170, 4210, 4260, 4300 i 4430 o łączną kwotę 16.644,05 zł (wydatki 

związane z utrzymaniem mieszkań chronionych - mieszkania zostały zlikwidowane), 

 85415§3260 o kwotę 30.000,00 zł (wydatki związane z wypłatą pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym - liczba osób uprawnionych do otrzymywania pomocy 

materialnej jest w tym roku mniejsza zatem i wartość wypłaconych środków jest 

niższa), 

 92695§4170, 4270 i 4280 o łączną kwotę 4.140,00 zł (wydatki związane z 

utrzymaniem obiektów sportowych w gminie). 

Weryfikacja stopnia realizacji założonych zadań w poszczególnych rozdziałach umożliwia 

dokonanie wskazanych powyżej korekt. Nowe plany finansowe zapewnią prawidłową 

realizację założonych celów. Powstałe oszczędności zostaną przeznaczone na 

zmniejszenie deficytu i realizację zadań opisanych w pkt. 9, 10, 11 i 13. 

20. Zwiększa się kwotę rozchodów o 234.100,00 zł w związku z podpisanym aneksem do 

umowy kredytowej. Zmniejszenie deficytu skutkuje ponadto zmniejszeniem kwoty 

przychodów do wysokości rozchodów. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Obecnych 13 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 
 

Zmian w WPF w 2016 r. dokonano z uwagi na zmiany w planie dochodów i wydatków. 

Ponadto, zmniejsza się zaplanowany dotychczas deficyt, który wynosił 474.000,00 zł. Ustala 

się budżet zrównoważony. Dodatkowo zwiększa się kwotę zaplanowanych rozchodów  

o 234.100,00 zł. Uwzględniając zmianę rozchody ustala się na kwotę 886.069,52 zł. Wynika 

to z podpisanego aneksu do umowy kredytowej (kredyt w Banku Spółdzielczym  

w Bydgoszczy). Na mocy aneksu w br. zostanie spłaconych dodatkowo 10 rat po 23.410,00 zł 

każda przypadających do spłaty na lata 2017 (5 rat) i 2018 (5 rat).  Zmniejszenie deficytu 

spowodowało zmniejszenie wartości przychodów, które wynoszą podobnie jako rozchody 

886.069,52 zł.  Na wartość przychodów składają się wolne środki w wysokości 531.387,00 zł 

i nadwyżka z 2015 r. w kwocie 354.682,52 zł. Dokonane zmiany w budżecie roku 2016 

spowodowały zmiany w przychodach i rozchodach w pozostałych latach obowiązywania 

WPF. W 2017 r. i 2018 r.  zmniejszyła się kwota rozchodów po 117.050,00 zł. W 2017 r.  

o wskazaną kwotę zmniejszyła się wartość przychodów, które finansować będą zaplanowany 

deficyt i rozchody w następujący sposób: kwota 1.115.800,65 zł to nadwyżka budżetowa  

z roku 2015 i kredyt w wysokości 365.806,87 zł. Zwiększył się udział nadwyżki budżetowej 

(o 239.900,01 zł) a zmniejszył się udział kredytu (o 356.950,01 zł) w finansowaniu 

działalności Gminy w przyszłym roku. Zmiana kwoty kredytu wymusiła korekty kwot 

rozchodów i wyniku budżetu w następnych latach obowiązywała WPF (w latach gdzie była 

zaplanowana spłata kredytu) tak aby został spełniony założony warunek, iż od 2018 r. 

zaplanowane nadwyżki stanowią źródło finansowania rozchodów. 
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Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Obecnych 13 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

c) w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Więcbork na rok 2017 oraz w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

 

Projekt budżetu Gminy na rok 2017 oraz WPF został radnym przedłożony w ustawowym 

terminie. W takim też terminie dostarczony został on do Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Oba dokumenty uzyskały pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

 

Główne założenia i wskaźniki projektu: 

 

 

 Dochody budżetu gminy planuje się w wysokości 53.746.106,00 zł. 

 Dokonuje się podziału dochodów ogółem na: 

 dochody bieżące - 46.477.978,00 zł. 

 dochody majątkowe - 7.268.128,00 zł., w tym: 

 dotacje i środki przeznaczone na inwestycje - 6.867.928,00 zł. 

 dochody ze sprzedaży majątku - 400.000,00 zł. 

 

 Wydatki budżetu gminy planuje się w wysokości 54.683.106,00 zł. 

 Dokonuje się podziału wydatków ogółem na: 

 wydatki bieżące - 45.011.946,23 zł. 

 wydatki majątkowe - 9.671.159,77 zł. 

 W wydatkach bieżących wyodrębnia się: 

 wydatki jednostek budżetowych - 28.137.373,23 zł. 

 wynagrodzenia i składki od nich naliczone - 19.520.829,90 zł. 

 wydatki związane z realizacją ich statutowych zadań - 8.616.543,33 

zł.  

 dotacje na zadania bieżące - l.420.000,00 zł. 

 świadczenia na rzecz osób fizycznych - 14.532.973,00 zł. 

 wydatki na programy finansowane z udziałem środków o których mowa w art. 5 ust. 

1 pkt 2 i 3 - 21.600,00 zł. 

 wydatki na obsługę długu - 900.000,00 zł. 

 W wydatkach majątkowych wyodrębnia się: 

 inwestycje i zakupy inwestycyjne - 9.671.159,77 zł. 

 na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 

3 - 7.554.000,00 zł.  

. 
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 Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy 

strukturalnych i Funduszu Spójności w wysokości 7.575.600,00 zł,  

 Deficyt budżetu gminy w wysokości 937.000,00 zł, zostanie pokryty przychodami 

pochodzącymi: 

1) z zaciągniętych kredytów i pożyczek w wysokości 365.806,87 zł. 

2) z nadwyżki z lat ubiegłych w wysokości 571.193,13 zł. 

 Przychody budżetu w wysokości 1.481.607,52 zł, rozchody w wysokości 544.607,52 zł,  

 

W budżecie tworzy się rezerwy: 

1) ogólną w wysokości: 227.000,00 zł, 

2) celową na zadania kryzysowe w wysokości: 123.000,00 zł, 

 

Ustala się dochody w kwocie 207.600,00 zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz wydatki w kwocie 207.600,00 zł na realizację zadań 

określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz zwalczania narkomanii w kwocie 12.400,00 zł. 

Dotacje udzielone z budżetu gminy dla: 

1) jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych - 1.300.000,00 zł, 

2) podmiotów nienależących do sektora finansów publicznych - 288.000,00 zł, 

Limity zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek zaciąganych na: 

1) sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie 900.000,00 zł, 

2) sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 365.806,87 zł. 

Fundusz sołecki w wysokości 343.884,04 zł,  

 Upoważnia się Burmistrza do: 

1) zaciągania kredytów  i pożyczek na pokrycie występującego w ciągu roku 

przejściowego deficytu budżetu do wysokości 900.000,00 zł, 

2) dokonywania zmian w planie wydatków między rozdziałami i paragrafami  

z wyłączeniem przeniesień wydatków między działami, w zakresie wydatków 

bieżących, w tym wydatków na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy oraz 

w zakresie wydatków majątkowych, 

3) udzielania pożyczek do maksymalnej kwoty 100.000,00 zł, 

4) lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych 

bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy. 

 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Henryk Szwochert pytał, czy w projekcie uwzględnione zostały uwagi zgłaszane na 

ostatniej Komisji Budżetu /…/.  
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Burmistrz Więcborka odpowiedział, że na tym etapie tego nie wprowadzono ale realizacja 

tegorocznego budżetu pokazuje, że trakcie roku pojawiły się oszczędności w ramach których 

wprowadzono wiele nowych zadań. Podobnie może być w roku 2017. W tym budżecie nie 

znalazło się wiele potrzebnych inwestycji, gdyż zasobność środków na to nie pozwoliła. To 

jednak nie wyklucza możliwości wprowadzenia ich w trakcie roku, kiedy pojawią się 

dodatkowe środki. 

 

Radny Andrzej Wenda pytał o środki unijne, które są ujęte są w dochodach Gminy,  

w przyszłorocznym budżecie. Chciał wiedzieć, czy są one gwarantowane. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że jeżeli chodzi o dochody majątkowe, to na nie 

składają się dochody ze sprzedaży majątku – średnio co roku plan przyjmuje się na poziomie 

400.000,00 zł. Z pozostałych dochodów majątkowych jest kwota 144.090,00 zł i jest to 

dofinansowanie, jakie Gmina uzyska w związku ze zrealizowaną w tym roku inwestycją 

modernizacji drogi Zabartowo – Puszcza -  Czarmuń.  Natomiast pozostałe środki majątkowe, 

są to dochody które mają finansować trzy główne inwestycje gminne: budowę kanalizacji  we 

wsi Runowo, budowę kanalizacji przy ul Wyzwolenia i 28 Stycznia w Więcborku oraz 

termomodernizację budynku MGOK w Więcborku. Możliwość zrealizowania tych inwestycji 

jest uwarunkowana pozyskaniem środków zewnętrznych. Jeżeli takowych nie uda się 

pozyskać inwestycje nie zostaną zrealizowane.  Są to zatem dochody, które są póki co 

planowane ale nie wynikają z podpisanych umów, czy ogłoszonych konkursów. 

 

Przewodniczący Komisji prosił Burmistrza, aby w momencie kiedy w trakcie roku 

pozostaną po przetargach jakieś środki, wspólnie z Komisją analizowane były możliwości 

wydatkowania ich na nowe potrzebne zadania.  

 

Z sali obrad wyszedł radnych Wenda /obecnych 12 radnych/ 

 

Radny Jan Antczak mówił o budżetach sołeckich. Radny uważał, że sołtysi dobrze  

wydatkują środki dzięki czemu majątek Gminy wzrasta. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

 

Obecnych 12 radnych 

 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Wieloletnia Prognoza Finansowa  

 

Na salę obrad powrócił radny Wenda /obecnych 13 radnych/ 

 

Radny Andrzej Wenda pytał, czy środki w ramach Programu 500+ są regularnie przesyłane 

do Gminy. 

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że to zadanie póki co jest w stu procentach finansowane   

z budżetu Państwa, jest ściśle prowadzona sprawozdawczość, a sam plan w ciągu roku był 
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kilkakrotnie zwiększany w oparciu o sprawozdania dotyczące zapotrzebowania. Na rok 2017 

plan na ten cel wynosi 7.404.400,00 zł. 

 

Kontynuując Skarbnik Gminy odniosła się do WPF mówiąc, że forma WPF jest radnym 

dobrze znana. Składa się ona z załącznika, w którym planowane są dochody, wydatki, 

przychody, rozchody, kwotę długu, dochody i rozchody środków z UE, bieżące i majątkowe  

Gminy. Gmina zobowiązana jest do przygotowania WPF na rok bieżący i co najmniej trzy 

kolejne lata. Jeżeli kwota zobowiązań kredytowych, czy pożyczkowych wybiega dalej, to 

należy sporządzić Prognozę do końca okresu spłaty. Poprawki do projektu, który został 

przedłożony radnym jako pierwszy, zmiana polega na zmianie sposobu finansowania deficytu 

w roku 2017 poprzez wyższy udział nadwyżki finansowej, mniejszy poziom kredytu. Druga 

część WPF zawiera przedsięwzięcia znane radnym. Zmianie mogły ulec jedynie kwoty 

limitów w poszczególnych latach, czy pojawić się nowe w związku z pojawieniem się roku 

2020 tak by zapewnić realizację zadań. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Obecnych 13 radnych. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 12 radnych 

Wstrzymał się od głosu    - 1 radny 

 

Po głosowaniu przystąpiono do ustalenia planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na 

rok 2017. Projekt planu przedstawił Przewodniczący Komisji p. Henryk Szwochert. Do 

projektu nie wniesiono zmian. Poniżej plan przyjęty na rok 2017: 

 

PLAN PRACY KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW RADY MIEJSKIEJ  

W WIĘCBORKU NA ROK 2017 

 

1. Przygotowywanie opinii projektów uchwał, dotyczących zmian  

w budżecie Gminy. 

2. Analiza i opiniowanie sprawozdania Burmistrza Więcborka dotyczącego wykonania 

budżetu Gminy Więcbork wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, oraz 

sprawozdań finansowych jednostek gminnych za rok 2016,  

3. Analiza i opiniowanie wykonania budżetu Gminy Więcbork za  

I półrocze 2017 roku. 

4. Przygotowywanie opinii do projektów uchwał dotyczących gospodarki finansowej 

Gminy. 

5. Analiza stopnia realizacji prowadzonych inwestycji na terenie gminy ujętych w 

budżecie Gminy. 

6. Zaopiniowanie stawek podatków na rok 2018. 

7. Zapoznanie się z założeniami do budżetu Gminy Więcbork na 2018 rok i prace nad 

tym budżetem. 

8. Realizacja innych zadań zleconych przez Radę Miejską.  
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W sprawach różnych  Radny Antczak pytał, co spowodowało zatrzymanie prac przy 

budowie wodociągu w Runowie.  

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że skontaktuje się z Dyrektorem ZGK i rozezna sytuację. 

 

Radny Henryk Szwochert pytał z kolei co dzieje się przy SP w Więcborku. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że wystąpiła tam awaria sieci wodociągowej. 

 

Radny Kałaczyński  zgłosił uwagi dotyczące budowy chodnika w Wituni. W ubiegłym roku 

budowany chodnik miał szerokość 1,10m, a chodnik kładziony obecnie ma szerokość 1,60. 

Zdaniem radnego  i mieszkańców, którzy się do niego zgłaszają szerokość 1,60m jest zbyt 

duża, wystarczyłoby 1,10m dzięki czemu można byłoby położyć więcej metrów nawierzchni. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że sprawdzi z czego wynika. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

 

Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa /…/ 

 

/-/ Kazimierz Wilczyński 


